



The origin of the Izzy Doll

The Story of the Izzy Doll

An Izzy Doll is a small, handmade doll that has become a symbol of Canadian peacekeeping and humanitarian work. It was inspired by Master Corporal Mark "Izzy" Isfeld, a [Canadian Military Engineer](#) who lost his life while clearing landmines in Croatia.

Mark often carried these dolls, made by his mother Carol, to distribute to children in war-torn areas. The dolls brought comfort and joy to children who had experienced trauma and loss.

After Mark's death, Carol continued to create Izzy Dolls which were distributed by Canadian soldiers and other partner organisations to children throughout the world. The Izzy Doll initiative continues today, with a worldwide network of volunteers knitting and crocheting dolls to be sent to children in need. Izzy Dolls are a powerful symbol of compassion and hope.

To date, more than 2 million Izzy Dolls have been distributed in Mark's name and you are now part of this worthwhile initiative! Please take good care of your Izzy Doll and share Mark's story at every opportunity to ensure that his legacy lives on.

Every Izzy Doll is Unique!

Izzy Dolls all resemble humans. Their "clothing" comes in all styles and colours and our volunteer knitters and crocheters love to get creative. This is encouraged! Long hair, short hair, braided hair, no hair, skirts, dresses, shirts, pants, hats, bonnets, or the traditional UN blue beret and soldier uniform are all welcome!

We also encourage our knitters and crocheters to vary the skin tones used to create the Izzy Dolls. Note that only natural coloured skin tones such as light, medium or dark brown, or, white, cream or black are acceptable. Izzy Dolls are sent to a variety of different locations across the globe and our goal is for children everywhere to feel that the Izzy Dolls represent them well.

Did You Know?

Izzy dolls are designed to be transported by Canadian soldiers in the pockets of their uniforms. Plastic buttons or metallic pieces are not used as they could become choking hazards. Izzy Dolls must be lightweight and the overall size of completed Izzy Dolls is 13 to 16 cm (5 to 6 inches) in height.



Would you like to get involved in the Izzy Doll Initiative?

Please see izzydoll.org/ or write to info@izzydoll.org Thank you for your contributions!

Copyright Notice

Please note that Izzy Dolls are copyrighted and cannot be bought or sold for financial gain. They can only be given freely to comfort children in need. ©



L'origine de la poupée Izzy

L'histoire de la poupée Izzy

Une poupée Izzy est une petite poupée faite à la main qui est devenue un symbole du maintien de la paix et du travail humanitaire canadiens. Elle a été inspirée par le caporal-chef Mark « Izzy » Isfeld, un [ingénieur militaire canadien](#) qui a perdu la vie en déminant des terres en Croatie.

Mark transportait souvent ces poupées, fabriquées par sa mère Carol, pour les distribuer aux enfants dans les zones de guerre. Les poupées apportaient réconfort et joie aux enfants qui avaient vécu des traumatismes.

Après la mort de Mark, Carol a continué à créer des poupées Izzy qui ont été distribuées par des soldats canadiens et d'autres organisations partenaires à des enfants du monde entier. L'initiative Izzy Doll se poursuit aujourd'hui, avec un réseau mondial de bénévoles qui tricotent et crochètent des poupées à envoyer aux enfants dans le besoin. Les poupées Izzy sont un puissant symbole de compassion et d'espoir.

À ce jour, plus de 2 millions de poupées Izzy ont été distribuées au nom de Mark et vous faites maintenant partie de cette initiative! Veuillez prendre bien soin de votre poupée Izzy et partager l'histoire de Mark à chaque occasion pour que son héritage perdure.

Chaque poupée Izzy est unique!

Les poupées Izzy ressemblent toutes à des humains. Leurs « vêtements » se déclinent dans tous les styles et toutes les couleurs et nos tricoteuses et crocheteuses bénévoles aiment faire preuve de créativité. C'est encouragé! Cheveux longs, cheveux courts, cheveux tressés, pas de cheveux, jupes, robes, chemises, pantalons, chapeaux, bonnets ou le traditionnel béret bleu de l'ONU et l'uniforme de soldat sont tous les bienvenus!

Nous encourageons également nos tricoteuses et crocheteuses à varier les teintures de peau utilisés pour créer les poupées Izzy. Notez que seuls les tons de peau de couleur naturelle tels que brun clair, moyen ou foncé, ou blanc, crème ou noir sont acceptables. Les poupées Izzy sont envoyées dans divers endroits à travers le monde et notre objectif est que les enfants du monde entier se sentent bien représentés par les poupées Izzy.

Le saviez-vous?

À leur origine, les poupées Izzy étaient conçues pour être transportées par les soldats canadiens dans les poches de leurs uniformes. Les boutons en plastique ou les pièces métalliques ne sont pas utilisés car ils pourraient devenir des risques d'étouffement. Les poupées Izzy sont légères et la taille globale des poupées terminées est de 13 à 16 cm (5 à 6 pouces) de hauteur.



Souhaitez-vous participer à l'initiative Izzy Doll?

Veuillez consulter izzydoll.org/ ou écrire à info@izzydoll.org Merci pour vos contributions!

Avis de droit d'auteur

Veuillez noter que les poupées Izzy sont protégées par le droit d'auteur et ne peuvent être achetées ou vendues. Elles peuvent seulement être données gratuitement que pour réconforter les enfants dans le besoin. ©